
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 19. december 2019 stillet følgende spørgsmål nr. 

18 (aktstykke 70) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 24:  

” Vil ministeren i forlængelse af spørgsmål 19 redegøre for, hvad det ligger til grund  

for ministerens vurdering af, at sagsantallet vil stabilisere sig i 2019 og fastholde  

dette niveau, dette set i lyset af, at der trods forventning om det modsatte, er sket  

en stigning i antallet af sager de sidste par år?” 

 

Svar: 

I handlingsplanen er indlagt en stigning i antallet af sager på ca. 10 pct. fra 2018 til 

2019. Det har været en antagelse under udarbejdelse af handlingsplanen, at antallet 

af sager ville ligge på dette niveau i de kommende år.  

 

Jeg kan oplyse, at det i den gældende finansieringsmodel gælder, at regioner og kom-

muner bærer det økonomiske ansvar for stigninger i antallet af sager, mens Sund-

heds- og Ældreministeriet bærer ansvaret for at overholde taksterne. 
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